

運籌管理評論投稿規則及訂閱說明

- 一、運籌管理評論(Logistics Management Review)係台灣運籌管理學會邀請產官學研各界所出版之刊物，歡迎海內外學者專家投稿，中英文稿皆可。
- 二、本學刊之徵稿範圍涵蓋運籌管理相關課題，各領域分類如下：
 - a. 運籌策略(logistics strategy)
 - b. 供應鏈管理(supply chain management)
 - c. 策略聯盟與夥伴關係(strategic alliance and partnership)
 - d. 通路管理(channel management)
 - e. 運籌風險管理(logistics risk management)
 - f. 運籌人力資源管理(logistics human resource management)
 - g. 運籌系統規劃(logistics system planning)
 - h. 倉儲作業與存貨管理(warehousing and inventory management)
 - i. 運輸系統規劃(transportation system planning)
 - j. 電子商務與資訊科技(e-commerce and Information technology)
 - k. 其他相關課題
- 三、來稿採隨到隨審方式，無截稿日期之限制，來稿經二位（或以上）審稿人之評審通過後，先發給刊登證明。
- 四、來稿限以中文或英文寫作，請以 Word 2000 以上版本編輯，論文請寄三份稿件至本刊，俟接獲本刊接受通知後，再依本刊文稿格式編輯，將電子檔寄至本刊。
- 五、來稿須包含封面頁、中英文摘要(500 字以內)、正文與參考文獻，並請依照順序編入頁碼。
- 六、封面頁請包括論文名稱、作者姓名、服務單位，主要聯絡人地址、傳真、電話與 E-mail。為便於匿名審查，除封面頁外，正文請勿出現作者個人資料。
- 七、來稿全文以二萬字為限（包含中英文摘要、圖表與附錄）；摘要應包含研究動機與目的、研究方法與研究結果，文長不超過五百字，並另附上與主題相關之中英文關鍵詞。
- 八、來稿請寄 811 高雄市楠梓區海專路 142 號
國立高雄海洋科技大學運籌管理系 蔡文彬先生收
- 九、若有任何疑問，請查詢網站，或不吝賜教。
電話 07-3617141 Ext.3453 蔡文彬先生，或 e-mail：fred@mail.nkmu.edu.tw
網址：http://www.tlma.org.tw

十、訂閱說明

- 1.個人或團體(圖書館)訂閱- NT\$400
2. 匯款帳戶如下：
台銀戶名：台灣運籌管理學會
帳號：011004032417
銀行別：台灣銀行高雄分行
- 3.匯款完成後，請以 E-mail 告知姓名、聯絡電話、送貨地址、份數，匯款金額，
寄至 fred@mail.nkmu.edu.tw 或填寫訂閱單後傳真或寄回本學會。
本會會址：811 高雄市楠梓區海專路 142 號
傳真：(07)3658452
- 4.訂閱單如下：

運籌管理評論訂閱單

姓名：	服務單位：
聯絡電話：	傳真：
聯絡地址：	e-mail:
第四卷第一期（400 元）x_____本=_____元	
匯款方式： 台銀戶名：台灣運籌管理學會 帳號：011004032417 銀行別：台灣銀行高雄分行	

Logistics Management Review

1. Journal of Logistics Management Review is the official publication of Taiwan Logistics Management Association. All correspondence regarding subscriptions or other related business should be sent to the Managing Editor, Logistics Management Review, Taiwan Logistics Management Association 142, Hai-Chuan Rd. Nan-Tzu, Kaohsiung, Taiwan.
2. Topics of interest include:
 - Logistics Strategy
 - Strategic Alliance and Partnership
 - Logistics Risk Management
 - Logistics System Planning
 - Transportation System Planning
 - Others
 - Supply Chain Management
 - Channel Management
 - Logistics Human Resource Management
 - Warehousing and Inventory Management
 - E-commerce and Information Technology
3. The manuscript is adopted with the way of examining at the same time without restriction of date of stopping submitting the articles. The manuscript is through the evaluation of two (or the above) responsible reviewers. After passed, issue and publish the identification first.
4. Manuscripts must be written in English or Chinese. Word 2000(over) is preferable. Send three copies of each manuscript to the Taiwan Logistics Management Association.
5. The cover page of manuscript should be contained front cover page, abstract (not more than 500 words), texts (don't show author's information in all), references and page number.
6. Please number pages consecutively. The first page of manuscript should contain the following information: (i) the title of the manuscript; (ii) the name(s), rank(s), and institutional affiliation(s) of the author(s); (iii) an abstract of not more than 500 words; and (iv) a footnote on the same sheet should give the name and address of the author to whom correspondence and proofs should be addressed.
7. The whole manuscript should be limited in no more than 20,000 words, including the abstracts, tables and figures. The abstract should state briefly the purpose of the

research, methodology, principal results and major conclusions. An abstract is often presented separate from the article, so it must be able to stand alone.

8. Send three copies of each manuscript to:

Editor-in-Chief or Ji-Min Lee
Logistic Management Review
National Kaohsiung Marine University
Department of Logistics Management
142, Hai-Chuan Rd. Nan-Tzu, Kaohsiung, Taiwan, ROC
E-mail: jmlee866@yahoo.com.tw
Telephone: 886-7-3617141 Ext.3459 Fax: 886-7-3617141 Ext.3451

9. If anything is not clear, please tell us through:

Tel: 07-3617141 Ext.3453 Fax: 886-7-3617141 Ext.3451 Wen-Pin Tsai
E-mail: fred@mail.nkmu.edu.tw
Web: <http://www.tlma.org.tw>

LIBRARY RECOMMENDATION FORM

Make sure your colleagues and students have access to the Logistics Management Review by recommending the Journal to your department or college library.

To the Librarian

I recommend that we subscribe to Logistics Management Review

Name	Signature
Department	Date

SUBSCRIPTION ORDER FORM

- Please enter our subscription to Logistics Management Review. We enclose NT\$/US\$ _____.
- Please enter our subscription under the term of the personal subscription plan. I enclose NT\$/US\$ _____.

Name	Signature
Address	Date

Please make check or money order payable to an account number (in Post Office):

42193693

Logistics Management Review

Taiwan Logistics Management Association

142, Hai-Chuan Rd. Nan-Tzu, Kaohsiung, Taiwan, ROC

Please fax to 886-7-3617141 Ext.3451 Wen-Pin Tsai

運籌管理評論文稿說明

1. 稿件請用 Word 2000 以上版本儲存，並請另頁註明文章名稱、主要聯絡人地址、傳真、電話與 E-mail。
2. 紙張、稿件邊界：用紙大小以 21 公分x29.7 公分 (A4 規格) 為準，邊界為上 4 公分，下 2.5 公分，左 3.5 公分、右 2.5 公分。
3. 內文字型、欄數：中文使用標楷體 10 點，英文使用 Times New Roman 10 點。中文標點符號使用全形，英文標點符號與阿拉伯數字使用半形，英文句號 (.) 及逗點 (,) 後留一空白。內文格式使用橫式、雙欄、單行間距、欄寬 7 公分、欄間距 0.7 公分、左右對齊。
4. 題目及摘要：
 - (1) 使用單欄格式。
 - (2) 論文題目：中文使用標楷體 16 點、粗體、置中。英文使用 Times New Roman 16 點、粗體、置中、每個字首字母大寫。
 - (3) 作者姓名：不附加職稱。中文使用標楷體 12 點、粗體、置中。英文使用 Times New Roman 12 點、粗體、置中；英文作者姓名格式：First, Middle, Last。與論文題目之行間距 18 點。有兩位作者請並列編排，若有三位以上作者請雙(多)行並列編排。其中通訊作者，請以星號 (*) 上標表示。
 - (4) 服務機關：中文使用標楷體 10 點、粗體、置中。英文使用 Times New Roman 10 點、粗斜體、置中。與作者姓名之行間距不空行。
 - (5) E-mail 地址：使用 Times New Roman 10 點、粗體、置中。與服務機關之行間距不空行。
 - (6) 摘要標題：中文使用標楷體 12 點、粗體、置中。「摘要」兩個字中間間隔兩個空白，與服務機關之行間距 10 點。英文使用 Times New Roman 12 點、粗體、置中，與服務機關之行間距 10 點。
 - (7) 摘要內容：左界 4.5 公分、右界 3.5 公分。字型格式規定與內文格式規定相同。中、英文字數皆不得超過 500 字。與摘要標題之行間距 12 點。
 - (8) 關鍵詞：中文「關鍵詞」三~五個字使用標楷體 10 點，與關鍵詞內容以全形冒號(:)分隔。關鍵詞內容使用標楷體 10 點，關鍵詞間以全形頓號(、)分隔，結尾不加句點(。)。英文"Keywords"及關鍵詞內容皆使用 Times New Roman 10 點，"Keywords"使用斜體，與關鍵詞內容以半形冒號(:)分隔，冒號後留一個空白。每個關鍵詞開頭大寫，關鍵詞間以半形逗號(,) 分隔，結尾不加英文句點(.)。關鍵詞與摘要內容之行間距不空行，與內文之行間距 12 點。
5. 主標題：中文使用標楷體 12 點、粗體、置中、不加編號。例如：**前言**，**文獻探討**。

英文使用 Times New Roman 12 點、粗體、置中、不加編號，每個字大寫。例如：**INTRODUCTION, LITERATURE REVIEW**。與上、下段落行距間隔 12 點。

6. 次標題：中文使用標楷體 10 點、粗體、向左對齊、不加編號。例如：**數學模式建立**。英文使用 Times New Roman 10 點、粗體、向左對齊、不加編號，每個字首字母大寫(介系詞與冠詞除外)。例如：**Survey Methodologies**。與上段落行距間隔 10 點，與下段落行距不空行。
7. 次次標題：中文使用標楷體 10 點、向左對齊、不加編號。例如：績效評估。英文使用 Times New Roman 10 點、向左對齊、不加編號，每個字首字母大寫(介系詞與冠詞除外)。例如：Evaluation of the Alternatives。與上段落行距間隔 10 點，與下段落行距不空行。
8. 段落格式：段落與段落間行距不空行。中文段落開頭留兩個字空白。英文段落開頭縮排 1 公分。
9. 圖形：所有圖形不加外框，必須在文章內容中提起並簡述說明，以阿拉伯數字編流水號。中文使用標楷體 10 點、置中對齊。例如：圖 1 研究架構。英文使用 Times New Roman 10 點、置中對齊。例如：Figure 1 Proposed research model。圖形文字說明置於圖形下方，與圖形之行距不空行，與下個段落行距 10 點。圖形必須置於內文中，與上個段落行距 10 點，若圖形過大，跨欄時應置於該頁下方或次頁上方中央。圖表若引用文獻資料，請於圖表下方以 8 點字加註資料來源。
10. 表格：所有表格必須在文章內容中提起並簡述說明，以阿拉伯數字編流水號。中文使用標楷體 10 點、置中對齊。例如：表 1 基本資料分析。英文使用 Times New Roman 10 點、置中對齊。例如：Table 1 ANOVA results。表格文字說明置於表格上方，與表格之行距不空行，與上個段落行距 10 點。表格必須置於內文中，與下個段落行距 10 點。表格框線請於最上方及最下方用以 1.5 點線條，表格標題列下用以 3/4 點線條。若表格過大，跨欄時應置於該頁下方或次頁上方中央。
11. 數學式：所有數學式請編流水號，編號靠右對齊，與上下段行距 10 點，必要時可跨欄置中。例如：

$$T = \sum_{i=1}^n t_i \quad \forall i \in S \quad (3)$$

12. 誌謝(Acknowledgments)：置於本文之後。
13. 附錄(Appendix)：置於參考文獻之前，文字、圖形、表格、數學式與前述相同。圖形編號如附圖 1 研究流程圖，英文為 Figure A1 Best fitting model。表格編號如附表 1 資料庫結構，英文為 Table A1 Sample description。數學式編號如(A1)。
14. 參考文獻(References)或註釋(Citations)：書名、期刊名稱用斜體、粗體。文中凡引用

參考文獻或註釋之處，請用括弧（）註明，（）中寫明文獻之作者及年代，如（Miller and Smith, 1992; Liker et al., 1996）、（林哲宏，2001）、（余德成等人，2001）或（盧淵源和鄭玉惠，2000）。參考文獻中文按筆劃，英文按字母依序排列，先列中文再列英文。中文使用標楷體 10 點、左右對齊。英文使用 Times New Roman 10 點、左右對齊，不加編號，首行凸排兩個字元。舉例如下：

（1） 期刊論文（Journals）：

余德成、連淑君和王韻婷(2001)，「企業福利之調查與分析：以台灣航運業為例」，*航運季刊*，第 10 卷，第 3 期，頁 49-64。

Lu, I.Y. and Chang, T. J. (2002), “A Contingency Model for Studying R&D-Marketing Integration in NPD Context”, *International Journal of Technology Management*, Vol. 24, Nos. 2/3, pp.143-164.

（2） 著作書籍（Authored Books）：

黃英忠(1997)，*人力資源管理*，初版，三民書局，台北。

Stock, J. R. and Lambert, D. M. (2001), *Strategic Logistical Management*, McGraw-Hill, International Editions.

（3） 翻譯書籍(Translated Books)：

賴麗華譯(2004)，*風險管理國際觀*，麥格羅-希爾出版公司，台北。

（4） 編輯書籍（Edited Books）：

吳榮宗編輯(1989)，*工業觸媒概論*，初版，國興書店，台北。

Mital, A. and Anand, S. (1993), *Editors, Handbook for Expert Systems in Manufacturing Structure*, Chapman and Hall, London, United Kingdom.

（5） 專書論文(Edited Proceedings)：

林哲宏(1999)，「行動電話手機供應商之競爭分析—以物流顧客服務為分析基準」，黃營杉主編，*電子商務論叢*，國立台北大學企業管理學系出版，頁 197-220。

Geurts, M.D. (1988), “Four Criteria for *Choosing* a Model”, in Jain, C. L., eds., *Understanding Business Forecasting*, Chapter 36, Graceway Publishing Company, Inc., N.Y., pp.130-132.

（6） 研討會論文(Conferences Proceedings)：

盧淵源、鄭玉惠和馮玫麗(2004)，「企業流程再造分析--以貨櫃運輸業個案公司為例」，2004 運籌管理研討會，高雄市：國立高雄海洋科技大學運籌管理系，光碟版論文集。

Lin, C. H. and Lu, I. Y. (1999), “The Shipping *Forecasting* Technique for a Distribution Center: An Artificial Neural Network Model,” DSI 5th International Conference, Greece, Athens, pp.927-929.

（7） 學位論文（Thesis）：

施勝耀(2003)，專業軟體服務業知識管理之研究—以軟體專案的領域知識管理為例，國立中山大學企業管理研究所碩士論文。

Ye, J.X. (1994), *An Application of the Feedforward Neural Network Model in Currency Exchange Rate Forecasting*, Unpublished Ph.D. Dissertation, Washington State University.

15. 作者簡介：置於參考文獻之後，格式與內文格式相同。
16. 中文（英文）稿請於文末附上英文（中文）標題、作者、服務機關、摘要與關鍵詞，其格式如第 4 項，與參考文獻之行間距 18 點。

Logistics Management Review Manuscript Style Guide

General

Papers must be written either in English or in Chinese. Authors are to submit their papers electronically via the journal's online submission website:

<http://www.tlma.org.tw>

Submission of an article implies that the work described has not been published previously (except in the form of an abstract or as part of a published lecture or academic thesis), that it is not under consideration for publication elsewhere, that its publication is approved by all authors and tacitly or explicitly by the responsible authorities where the work was carried out, and that, if accepted, it will not be published elsewhere in the same form, in English or in any other language, without the written consent of the Publisher.

Preparation of text

Presentation of manuscript

All manuscripts should be bordered on 21 cm* 29.7 cm (A4 specification) to use the size of the paper.

Use double spacing and wide (3cm) margins. (Avoid full justification, i.e., do not use a constant right-hand margin.) Ensure that each new paragraph is clearly indicated. Present tables and figure legends on separate pages at the end of the manuscript. If possible, consult a recent issue of the journal to become familiar with layout and conventions. Number all pages consecutively.

Provide the following data on the title page (in the order given).

Title

Concise and informative. Titles are often used in information-retrieval systems. Avoid abbreviations and formulae where possible.

Author names and affiliations

Where the family name may be ambiguous (e.g., a double name), please indicate this clearly. Present the authors' affiliation addresses (where the actual work was done) below the names. Indicate all affiliations with a lower-case superscript letter immediately after the author's name and in front of the appropriate address. Provide the full postal address of each affiliation, including the country name, and, if available, the e-mail address of each author.

Corresponding author

Clearly indicate who is willing to handle correspondence at all stages of refereeing and publication, also post-publication. Ensure that telephone and fax numbers (with country and area code) are provided in addition to the e-mail address and the complete postal address.

Present/permanent address

If an author has moved since the work described in the article was done, or was visiting at the time, a 'Present address' (or 'Permanent address') may be indicated as a footnote to that author's name. The address at which the author actually did the work must be retained as the main, affiliation address. Superscript Arabic numerals are used for such footnotes.

Abstract

A concise and factual abstract is required (maximum length 500 words). The abstract should state briefly the purpose of the research, the principal results and major conclusions. An abstract is often presented separate from the article, so it must be able to stand alone. References should therefore be avoided, but if essential, they must be cited in full, without reference to the reference list.

Keywords

Immediately after the abstract, provide a maximum of 3-5 keywords, avoiding general and plural terms and multiple concepts (avoid, for example, 'and', 'of'). Be sparing with abbreviations: only abbreviations firmly established in the field may be eligible. These keywords will be used for indexing purposes.

N.B. Acknowledgements. Collate acknowledgements in a separate section at the end of the article and do not, therefore, include them on the title page, as a footnote to the title or otherwise.

Arrangement of the article

Subdivision of the article

Divide your article into clearly defined and numbered sections. Subsections should not be numbered 1.1 (then 1.1.1, 1.1.2,...), 1.2, etc. Any subsection may be given a brief heading. Each heading should appear on its own separate line.

Introduction

State the objectives of the work and provide an adequate background, avoiding a detailed literature survey or a summary of the results.

Figure legends, tables, figures, schemes

Present these, in this order, at the end of the article. They are described in more detail below. If you are working with Word and have such features embedded in the text, these can be left, but such embedding should not be done specifically for publishing

purposes. Further, high-resolution graphics files must be provided separately (see Preparation of illustrations).

Appendices

If there is more than one appendix, they should be identified as A, B, etc. Formulae and equations in appendices should be given separate numbering: (Eq. A.1), (Eq. A.2), etc.; in a subsequent appendix, (Eq. B.1) and so forth.

Acknowledgements

Place acknowledgements, including information on grants received, before the references, in a separate section, and not as a footnote on the title page.

Units

Authors are seriously recommended to use SI (metric) units in their manuscripts, with optional English equivalents in parentheses.

Mathematical formulae

Present simple formulae in the line of normal text where possible. In principle, variables are to be presented in italics.

$$\text{e.g., } T = \sum_{i=1}^n t_i \quad \forall_i \in S$$

Powers of e are often more conveniently denoted by exp. Number consecutively any equations that have to be displayed separate from the text (if referred to explicitly in the text).

Footnotes

Footnotes should be used sparingly. Number them consecutively throughout the article, using superscript Arabic numbers. Many word processors build footnotes into the text, and this feature may be used. Should this not be the case, indicate the position of footnotes in the text and present the footnotes themselves on a separate sheet at the end of the article. Do not include footnotes in the Reference list. Table footnotes. Indicate each footnote in a table with a superscript lowercase letter.

Tables

Number tables consecutively in accordance with their appearance in the text. Place footnotes to tables below the table body and indicate them with superscript lowercase letters. Avoid vertical rules. Be sparing in the use of tables and ensure that the data presented in tables do not duplicate results described elsewhere in the article.

References

Responsibility for the accuracy of bibliographic citations lies entirely with the authors.

Citations in the text: Please ensure that every reference cited in the text is also present in the reference list (and vice versa). Any references cited in the abstract must be given in full. Unpublished results and personal communications should not be in the reference list, but may be mentioned in the text. Citation of a reference as 'in press' implies that the item has been accepted for publication.

Citing and listing of web references. As a minimum, the full URL should be given. Any further information, if known (author names, dates, reference to a source publication, etc.), should also be given. Web references can be listed separately (e.g., after the reference list) under a different heading if desired, or can be included in the reference list.

Text: All citations in the text should refer to:

1. Single author: the author's name (without initials, unless there is ambiguity) and the year of publication;

2. Two authors: both authors' names and the year of publication; 3. Three or more authors: first author's name followed by 'et al.' and the year of publication.

Citations may be made directly (or parenthetically). Groups of references should be listed first alphabetically, then chronologically.

Examples: "as demonstrated (Allan, 1996a, 1996b, 1999; Allan and Jones, 1995). Kramer et al. (2000) have recently shown"

List: References should be arranged first alphabetically and then further sorted chronologically if necessary. More than one reference from the same author(s) in the same year must be identified by the letters "a", "b", "c", etc., placed after the year of publication.

Examples:

Journal:

Lu, I.Y. and Chang, T.J. (2002), "A Contingency Model for Studying R&D-Marketing Integration in NPD Context", *International Journal of Technology Management*, Vol. 24, Nos. 2/3, pp.143-164.

Books:

Stock, J.R. and Lambert, D. M. (2001), *Strategic Logistical Management*, McGraw-Hill, International Editions.

Article in book:

Geurts, M.D. (1988), "Four Criteria for Choosing A Model", in Jain, C. L., eds., *Understanding Business Forecasting*, Chapter 36, Graceway Publishing Company, Inc., N.Y., pp.130-132.

Proceedings:

Lin, C.H. and Lu, I.Y. (1999), "The Shipping Forecasting Technique for a Distribution Center: An Artificial Neural Network Model," DSI 5th International Conference, Greece, Athens, pp.927-929.

Thesis:

Ye, J.X. (1994), An Application of the Feedforward Neural Network Model in Currency Exchange Rate Forecasting, Unpublished Ph.D. Dissertation, Washington State University.

「運籌管理評論」審查程序

- 一、來稿之評審由本刊編輯委員及相關研究領域之學者擔任。
- 二、總編輯就來稿性質，諮詢各領域之編輯委員以決定評審人。
- 三、學術論文來稿由兩位專家學者評審，每位評審於評審意見表上陳述意見。
- 四、來稿刊登事關投稿人權益，各項評審意見將函送投稿人，並說明處理方式。
- 五、依照審查結果判定標準處理(編輯委員會就評審意見決定刊登、修改或退稿)。

審查結果判定標準

處理方式		第 二 位 評 審				
		拒絕	大修再審	小修再審	小修不審	直接刊登
第 一 位 評 審	拒絕	拒絕	拒絕	第三位 評審	第三位 評審	第三位 評審
	大修再審	拒絕	拒絕	寄回修改	寄回修改	寄回修改
	小修再審	第三位 評審	寄回修改	寄回修改	寄回修改	寄回修改
	小修不審	第三位 評審	寄回修改	寄回修改	寄回修改 將刊登	寄回修改 將刊登
	直接刊登	第三位 評審	寄回修改	寄回修改	寄回修改 將刊登	直接刊登

Logistics Management Review

Reviewing Process

1. A submitted manuscript is examined by the editorial board and scholars with a related research background to that of the author.
2. The chief editor will consult with the board members who specialize in the same field as the author before reviewers are selected.
3. Two selected reviewers decide whether a manuscript is acceptable. They are required to make comments on the manuscript.
4. Authors will be informed of the comments of reviewers and the method of handling the manuscript according to handling chart by letter when the reviewing process has been completed.
5. Chart of handling method:

Handling method		Viewpoints of the second reviewer				
		Unacceptable	Major revision	Minor revision	Minor revision with no review required	Acceptable
Viewpoints of the first Reviewer	Unacceptable	Unacceptable	Unacceptable	Viewpoints of the third reviewer	Viewpoints of the third reviewer	Viewpoints of the third reviewer
	Major revision	Unacceptable	Unacceptable	Revision	Revision	Revision
	Minor revision	Viewpoints of the third reviewer	Revision	Revision	Revision	Revision
	Minor revision with no review required	Viewpoints of the third reviewer	Revision	Revision	Revision will accept	Revision will accept
	Acceptable	Viewpoints of the third reviewer	Revision	Revision	Revision will accept	Acceptable